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Kære borger og Niels Bjerrum, MB 

På vegne af vicedirektør Peter Højer fra Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold, 
fremsendes hermed svar på jeres spørgsmål stillet den 29. april 2025 vedrørende 
genetablering af Stokhusbroen. 

Med venlig hilsen  

Pernille Blom Hermansen 
Akademisk medarbejder 
MKB Sekretariat 
_________________________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE  
Teknik- og Miljøforvaltningen  
Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold  



Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold 

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Besvarelse vedrørende genetablering af Stokhusbroen 

Medlem af Borgerrepræsentationen Niels E. Bjerrum (A) har den 29. 

april 2025 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen. 

Spørgsmål 

Der har været en bro over banegården fra Østervoldgade udfor 

Stokhusgade, bliver den genopført, tror der er mange mennesker der 

bliver glad for den, kom igen.  

Svar 

I forlængelse af Stokhusgade lå før 1984 Stokhusbroen over banen, som 

forbandt den vestlige del af Frederiksstaden med Østre Anlæg. Da DSB 

udskiftede dieseltogene med eldrevne tog, der krævede høje 

køreledninger, blev Stokhusbroen fjernet. Siden fjernelsen af stibroen 

har der været et lokalt ønske om at få den genetableret. 

Til forhandlinger om Budget 2021, Budget 2022 og Budget 2024 blev 

der udarbejdet budgetnotater vedrørende en foranalyse om en 

genetablering af Stokhusbroen over banen mellem Østre Anlæg og den 

vestlige del af Frederiksstaden. Der blev dog ikke bevilliget midler, og 

foranalysen er derfor ikke blevet igangsat.  

Til de kommende politiske forhandlinger om Budget 2026 er en 

foranalyse på en ny Stokhusbro igen i spil, men denne gang med et 

politisk ønske om en bro i træ. Hvis der bliver bevilliget midler til 

projektet i forbindelse med budgetaftalen for 2026, vil forvaltningen 

igangsætte arbejde primo 2026.  

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-

miljoeforvaltningen 

Peter Højer 

Vicedirektør 
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